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Pracovný materiál Kancelárie Rady na zasadnutie Rady dňa 29. 1. 2025 
 
Správa o kontrole dodržiavania povinností podľa zákona č. 264/2022 Z. z. 
Podnet na preverenie č.: 0009/SO/2025 (predch. č.: 0234/SO/2024) 
Programová služba: Rádio Slovensko 
Vysielateľ: Slovenská televízia a rozhlas 
Číslo autorizácie vysielania: AR/1 
 
Na základe záverov uvedených v správe Kancelária Rady pripravila nasledujúce uznesenie: 
 
Návrh uznesenia: 
Rada pre mediálne služby (ďalej len „regulátor“) ako orgán príslušný podľa § 109 ods. 1 až 4 a § 110 
ods. 2 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách a o zmene a doplnení niektorých 
zákonov (ďalej len „zákon č. 264/2022 Z. z.“) v senáte 2 zloženom z predsedu senátu doc. Mgr. Pavla 
Izraela, PhD. a členiek senátu Mgr. Andrey Cox a Mgr. Kataríny Začkovej postupom podľa § 225 ods. 1 
zákona č. 264/2022 Z. z. začína správne konanie voči vysielateľovi Slovenská televízia a rozhlas vo veci 
možného porušenia § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z. v súvislosti s tým, že na programovej službe 
Rádio Slovensko dňa 9. 11. 2024 o cca 12:10 hod. odvysielal program Sobotné dialógy, v ktorom mohlo 
dôjsť k porušeniu povinnosti zabezpečiť objektívnosť a nestrannosť programu aktuálnej publicistiky.  
 
Úloha: 
Kancelária Rady v zmysle § 123 zákona č. 264/2022 Z. z. oznámi účastníkovi konania začiatok správneho 
konania a zabezpečí nevyhnutné podklady a dôkazy pre rozhodnutie vo veci. 
T: 12. 2. 2025                                        Z: PO 
 
Úloha:  
Kancelária Rady informuje podávateľa podnetu na preverenie o začatí správneho konania. 
T: 10. 2. 2025                                       Z: AO 
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OBSAH  PODNETU: 
„Dnes je zasa sám predseda vlády v sobotných dialógov. Nie je zastúpená opozícia. Stáva sa to už často 
raz za mesiac. Zajtra bude zasa sám prezident možno? V o päť minút dvanásť. Nepáči sa my to.“  
 
PRÁVNE VÝCHODISKÁ POSUDZOVANIA: 
Zákon č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (ďalej len „zákon č. 264/2022 Z. z.“): 
 
§ 25 Prístup verejnosti k pluralitným, objektívnym a nestranným informáciám  
Vysielateľ, ktorý nepodlieha samoregulačnému mechanizmu zapísanému do evidencie podľa tohto 
zákona, regulujúcemu aj oblasť všestrannosti informácií, názorovej plurality a objektívnosti 
a nestrannosti programov, je povinný  
a) zabezpečiť všestrannosť informácií a názorovú pluralitu v rámci vysielanej programovej služby,  
b) zabezpečiť objektívnosť a nestrannosť spravodajských programov a programov aktuálnej 
publicistiky; názory a hodnotiace komentáre musia byť oddelené od informácií spravodajského 
charakteru. 
 
ANALÝZA – stanovisko Kancelárie Rady pre mediálne služby: 
Hosťom relácie Sobotné dialógy zo dňa 9. 11. 2024 bol predseda vlády SR Robert Fico. V diskusii s ním 
boli preberané predovšetkým nasledovné témy: 
- spory vo vládnej koalícii, trenice o politické funkcie, 
- zvolenie D. Trumpa za prezidenta USA,  
- vládna návšteva Číny a zahraničnopolitická orientácia Slovenska, 
- pripomenutie si 35. výročia Nežnej revolúcie.  
 
V úvode prvej diskutovanej témy sa hosť relácie niekoľkokrát ostro vymedzil voči údajnej vládnej kríze 
vyvolanej vnútro-koaličnými spormi o politické funkcie. Poukázal na skutočnosť, že vládna koalícia je 
funkčná, zákony v parlamente prechádzajú, a že v danom prípade ide iba o nevyrozprávané veci medzi 
pánom Dankom a pánom Huliakom, čo nazval vnútorným problémom strany SNS a klubu, ktorý sa 
rozpadol. Vyjadril rozhorčenie nad danou témou a položil rečnícku otázku, prečo sa moderátor radšej 
nevenuje podľa neho dôležitejším témam, ako napríklad odškodňovaniu ľudí, ktorí zaplatili pokuty 
počas covidu, predloženému novému stavebnému zákonu, či iným aktuálnym témam a opakovane sa 
odmietol dať zatiahnuť do údajne vnútorných sporov jednej politickej strany. Na otázku, či by si do 
dlhodobo neobsadeného kresla predsedu parlamentu mohol zasadnúť minister vnútra a predseda 
strany Hlas-SD M. Š. Eštok povedal, že si vie predstaviť hocikoho, na kom sa dohodnú predstavitelia  
3 koaličných strán – R. Fico, A. Danko a M. Š. Eštok. Opakovane odmietol úvahy o predčasných 
parlamentných voľbách, poukázal na deklarovaný prísľub plnej vládnej podpory poslancov združených 
okolo R. Huliaka. K otázke aktuálnych preferencii politických strán sa vyjadril spochybnením 
prieskumov verejnej mienky, ktorý podoprel aj z pohľadu výsledkov súčasných amerických volieb, 
ktoré vykázali veľké rozdiely medzi odhadmi a skutočnými výsledkami. Na margo odsúdenia bývalého 
prezidenta A. Kisku, ktorého krajský súd uznal vinným z daňového podvodu, odmietol úvahy 
o politickej pomste a poukázal na právoplatný rozsudok súdu. Tiež odmietol úvahy 
o neoprávnenom odobratí benefitov prislúchajúcich hlave štátu. Vyjadril sa v tom zmysle, že sa 
nestará, aké benefity pán Kiska bude mať, alebo nebude mať. Cit.: „Je dnes právoplatne odsúdený, a je 
to, bohužiaľ, hanba. Je to hanba aj pre našu krajinu, že ľudia ako je pán Kiska sa vôbec môžu stať 
prezidentmi tohto štátu. To je celé, čo môžem k tomu povedať. Ja sa pánom Kiskom nezaoberám, ani 
sa nemienim zaoberať.“ 
K výsledku amerických volieb uviedol, že v prvom rade nový americký prezident bude ochraňovať 
národné americké záujmy, že pripravuje masívnu deportáciu nelegálnych migrantov zo Spojených 
štátov, a že bude chrániť ekonomiku Spojených štátov pred dovozom tovaru napríklad z Číny alebo 
z Európy a bude vystupovať proti vojne, podobne ako keď stiahol vojakov z Afganistanu. Uviedol, že  
D. Trump sa stal víťazom volieb, čo treba rešpektovať. Na otázku, kedy možno očakávať ukončenie 
vojny na Ukrajine aj vzhľadom k predvolebným vyhláseniam D. Trumpa, uviedol, že vojna nemôže 
skončiť dovtedy, pokiaľ bude trvať masívna podpora Ukrajiny zo Západu a prihovoril sa za čínsko-
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brazílsky mierový plán. Podľa neho treba očakávať zásadné zmeny od nástupu nového prezidenta, 
ktoré sa dotknú aj reformy EÚ. Odmietol kritiku spojenú s jeho vystúpením  v ruskej štátnej televízii, 
ohradil sa voči obvineniam šíreným podľa neho západnou propagandou. Uviedol, že je suverénny 
predseda vlády a chce ukázať, že robíme suverénnu zahraničnú politiku, ako to bolo aj v prípade 
návštevy Číny. Následne komentoval vypočúvanie kandidáta Slovenska na post eurokomisára Maroša 
Šefčoviča, ktorý podľa neho hearing zvládol perfektne, čo znamená, že výber, ktorý vláda Slovenskej 
republiky urobila, bol dobrý. 
K otázke strategického partnerstva s Čínou pomenoval konkrétne projekty, ktoré by mali z daného 
partnerstva vyplynúť. Odmietol výhrady opozície voči jeho návšteve Číny v súvislosti s bezpečnostným 
rizikom, na ktoré poukazovala i správa Slovenskej informačnej služby z roku 2018. K poslednej 
diskutovanej téme -  35. výročia udalostí zo 17. novembra 1989 a odkazu Nežnej revolúcie uviedol, že 
v histórii by sa mali hrabať historici a nie politici, že on nebude hovoriť o histórii, ale o budúcnosti. 
Podľa neho najhoršie, čo sa udialo po roku 89, bolo, že sme opustili akékoľvek prvky plánovania, že 
všetko sa nechalo na voľnú ruku trhu, čo prinieslo obrovské rozdiely v životnej úrovni.  V otázke práv si 
ľudia pod demokraciou na Slovensku podľa neho predstavujú anarchiu, preto bude treba predkladať 
i nové návrhy zákonov, aby boli v súlade aj s odporúčaniami EÚ, pripustil aj zmeny v otázkach 
politického systému týkajúce sa najmä zníženiu počtu politických strán na slovenskej politickej scéne.  
Na otázku, aká je úroveň demokracie na Slovensku od novembra 89, opakovane odpovedal, že  patríme 
k najdemokratickejším krajinám na svete a na otázku, či bude oslavovať 17. november, informoval, 
že 17. novembra majú 25. výročie vzniku strany a pri tej príležitosti bude určite aj odkaz k 17. novembru, 
no nebude sa zaoberať minulosťou, ale chce hovoriť najmä o budúcnosti, chce na ňu pripraviť stranu 
Smer-SSD. 
 
Podávateľ podnetu namietal absenciu názorového oponenta predsedu vlády SR. Program sme tak 
vzhľadom na danú námietku podávateľa, ako aj charakter programu posudzovali z hľadiska § 25  
písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z. t. j. možného  porušenia povinnosti dodržiavať objektivitu 
a nestrannosť programu aktuálnej publicistiky. 
V prípade relácií s jedným hosťom programu preberá garanciu za korektnosť diskusie v zmysle 
dodržiavania kritérií objektivity, nestrannosti a názorovej vyváženosti jej moderátor. V predmetnom 
prípade však možno podľa nášho názoru konštatovať, že moderátor nebol relevantným oponentom 
k hosťovi. Ten dostal na prezentáciu svojich názorov pomerne široký priestor bez adekvátnej 
oponentúry. 
 
V prípade monitorovanej relácie sa priestor k žiaducej polemickej diskusii ukázal už hneď v úvode, 
v otázkach sporov vo vládnej koalícii, hroziacej vládnej krízy, sporov okolo dlhodobo neobsadenej 
funkcie predsedu parlamentu, rozporov medzi vládnymi stranami či sporu R. Huliaka s A. Dankom. 
Diskusia v daných témach zostala len v rovine jednostranných názorov a tvrdení hosťa, odmietajúceho 
a bagatelizujúceho akékoľvek úvahy o hroziacej vládnej kríze. Hosť opätovne spochybňoval otázky 
moderátora k danej téme so snahou určiť, akým smerom sa má diskusia uberať a akými témami sa má 
moderátor zaoberať. (R. Fico: “... A toto je to, čomu sa ja budem venovať. Ale prepáčte, neprišiel som 
do Slovenského rozhlasu ako predseda vlády, najmä po všetkých tých aktivitách, či už ide o Južnú Kóreu, 
či už ide o Čínu, či už ide o vládu, vážne zákony, aby som prvých 20 minút venoval pánovi Huliakovi. 
Prepáčte, ja to jednoducho odmietam.“).   
Absencia kritických, polemických či doplňujúcich otázok zo strany moderátora sa ukázala aj pri ďalších 
témach diskusie. V téme odsúdenia A. Kisku moderátor síce položenou otázkou spochybnil, či v prípade 
odňatia doživotnej renty právoplatne odsúdenému exprezidentovi v súvislosti s vládou navrhovanou 
úpravou nešlo o akt politickej pomsty, no súčasne vyzval hosťa na komentovanie danej kauzy 
a prenechal mu na to široký priestor. 
Široký priestor bez relevantnej oponentúry bol poskytnutý hosťovi aj pri téme zahraničnej politiky. 
Počas témy voľby nového amerického prezidenta komentoval víťazstvo D. Trumpa a avizoval jeho 
predpokladané prvé kroky po nástupe do úradu. Na otázku možných obáv z nepredvídateľnosti krokov 
D. Trumpa použil R. Fico príklad víťaza volieb v Gruzínsku, za ktorým podľa neho stojí politická strana 
podporovaná americkým finančníkom a filantropom židovského pôvodu G. Sorosom a mimovládne 
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organizácie. Na tieto nepodložené a nepreukázané tvrdenia moderátor nezareagoval a ponechal ich 
bez akéhokoľvek komentára či odozvy.  
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Donald Trump sa stal víťazom amerických volieb, rešpektujme to. Ja chápem, že ja vám dám taký 
príklad z toho Gruzínska, že v Gruzínsku vyhral voľby ten, kto nemal vyhrať a teraz všetci, všetci sú na 
nohách a kričia - bože, veď vyhral ten, čo nemal vyhrať. Lebo Soros si vybral nejakú politickú stranu, 
mimovládne organizácie si vybrali nejakú politickú stranu a tá prehrala. Vyhral niekto iný. To isté pri 
pánovi Trumpovi. Aký nepredvídateľný? Je to americký prezident, ktorý tu...“ 
Podobne tak bolo aj v otázkach možného ukončenia vojny na Ukrajine, postoja EÚ a jej sankciám voči 
Rusku či reformám vo vnútri EÚ. V daných zahraničnopolitických témach rozhovoru išlo skôr 
o prezentovanie jednostranných úvah hosťa, bez oponentúry zo strany moderátora, bez snahy 
moderátora podať informácie do širších súvislostí a kontextu či pokusov o prezentovanie odlišných 
názorov na pertraktované témy.  
V podobnom duchu sa prezentovala i obhajoba vystúpenia premiéra v ruskej štátnej televízii. Na síce 
istým spôsobom kritickú otázku moderátora „Televízia Rossija 1 je považovaná za významný nástroj 
prokremeľskej propagandy. Bola to typická provokácia Roberta Fica a ak áno, s akým cieľom?“ bol 
moderátorom relácie hosťovi opätovne poskytnutý široký priestor na vyjadrenie, bez kladenia 
doplňujúcich či polemických otázok. Okrem iného hosť napr. uviedol, že v súvislosti s informovaním 
o Ukrajine bola v Slovenskej televízii vysielaná propaganda, moderátor na dané tvrdenie nereagoval: 
„Pán redaktor, bavme sa o veciach úplne otvorene a viete, že ja nemám problém veci pomenovať. Máte 
pocit, že neexistuje západná propaganda? Veď sa pozrite na to, čo ste vysielali aj v Slovenskej televízii 
od začiatku vojny na Ukrajine. To bola typická západná propaganda, ktorá spočívala v tom - Rusi všetko 
prehrávajú a Ukrajinci všetko berú a víťazia. Rusi utekajú so spadnutými nohavicami, Rusi nie sú schopní 
ani obsadiť nejakú prašnú cestu pri nejakej dedine. Toto ste tvrdili 2 roky, že tá Ukrajina vyhráva 
a všetko je absolútne, absolútne perfektné. A zrazu zisťujeme, že pravda je niekde inde. Áno, každá 
krajina si háji svoje názory. Prečo by nemala mať Ruská federácia svoju vlastnú propagandu? Čo vám 
na tom vadí? Však my máme vlastnú a niekedy ju máme tupú. Tá propaganda, prepáčte, tak tupá pán 
redaktor, že na jednej strane ste 2 roky hovorili, že Ukrajina vyhráva, vyhráva, vyhráva, Rusi nič nemôžu 
a druhým dychom ste hovorili - no pozor, ale Ruská federácia napadne celý svet. Tak ako môže niekto, 
kto nie je schopný dobiť malú dedinu, napadnúť celý svet. Takže, prosím, nechajte mňa na pokoji, pokiaľ 
ide o výber, čo ja robím, alebo nerobím. Ja som predsa oznámil, vyhrali historicky.“ 
 
Moderátorov dovetok, aký prínos toto vystúpenie malo, bol len ďalším priestorom pre hosťa 
na obhajobu svojej zahraničnej cesty a prezentáciu vízie  politiky na všetky štyri svetové strany. 
V závere relácie odzneli informácie o vládnej návšteve Číny, s ktorou SR podpísala strategické 
partnerstvo. Napriek zmienenej výhrade opozície, podľa ktorej by v budúcnosti čínska strana mohla 
využiť svoj ekonomický vplyv ako nátlakový nástroj zahraničnej politiky, moderátor poskytol opätovne 
pomerne široký priestor na vyjadrenie hosťovi relácie, ktorý poprel, že by čínske investície 
predstavovali pre Slovensko  bezpečnostné riziko. Poslednou nastolenou témou bol odkaz Nežnej 
revolúcie a avizované zmeny týkajúce sa volebného systému, ktoré tiež do značnej miery reflektovali 
len pohľad hosťa relácie nevyvažovaný inými názormi na danú tému. 
 
Rada sa už opakovane zaoberala požiadavkou zachovania objektivity a nestrannosti v prípade, ak je 
obsahom programu politická diskusia len s jedným politickým predstaviteľom, resp. len s politickými 
predstaviteľmi iba jedného politického prúdu, resp. tábora. Z rozhodovacej praxe Rady vyplýva, 
že v záujme splnenia si povinnosti zabezpečiť objektívnosť a nestrannosť nemusí mať takýto program 
nevyhnutne zastúpenie oboch hlavných prúdov v rámci politickej reprezentácie SR, teda vládnej 
koalície a opozície. Prítomnosť iba jedného hosťa v diskusii a teda absencia oponenta nemusí 
nevyhnutne znamenať rozpor s požiadavkami objektívnosti a nestrannosti, avšak v takom prípade sú 
zvýšené nároky na výkon moderátora. Z rozhodovacej praxe Rady vyplýva, že najmä v prípade, ak je 
hosťom programu zástupca len jedného politického prúdu, je práve úlohou moderátora kladením 
vyvažujúcich otázok a argumentov zabezpečiť objektivitu a nestrannosť prezentovaných informácií.  
V prípade potreby je úlohou moderátora upozorniť diskutujúceho na neprítomnosť dotknutej strany 
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a jej nemožnosť brániť sa. Rovnako by mal podľa možností konfrontovať jednotlivé tvrdenia hostí 
vyznievajúce kriticky s názormi a argumentmi druhej strany. 
 
Obsah diskusného programu tvoria v prevažnej miere hodnotiace komentáre, resp. hodnotiace 
úsudky, pri ktorých je posudzovanie pravdivosti nemožné a vylúčené. V diskusnom programe 
prezentované hodnotiace úsudky na rôzne spoločenské a politické témy teda nemožno označiť 
za objektívne pravdivé ani nepravdivé.  
 
V prípade prezentovania kontroverzných tém je posúdenie „správnosti“, resp. relevantnosti 
hodnotiacich úsudkov veľmi často vecou subjektívneho vnímania. Názory a predstava o správnosti 
v programe prezentovaných hodnotiacich úsudkov sa tak, ako to je politike vlastné, v jednotlivých 
politických táboroch, resp. prúdoch líšia. Pre naplnenie požiadavky objektívnosti a nestrannosti 
programu aktuálnej publicistiky, ktorý pojednáva o kontroverzných témach, teda nie je nevyhnutné 
prezentovať iba objektívne fakty, je však potrebné zabezpečiť názorovú pluralitu tak, aby si recipient 
mohol vytvoriť ucelený názor na predmetnú tému a ponúknuť mu za týmto účelom viaceré relevantné 
názory alebo informácie. 
 
Požiadavka na poskytnutie všestranných informácií v súvislosti s funkciou a prácou moderátora 
vychádza pritom aj z judikatúry Najvyššieho súdu SR, ako aj Krajského súdu v Bratislave, ktorí vo svojich 
rozsudkoch opakovane skonštatovali: 
 
Rozsudok Najvyššieho súdu SR z 29. mája 2012, sp. zn. 4 Sžo 13/2012: 
„Úloha moderátora je v predmetnom programe nepochybne dôležitá pri usmerňovaní samotného 
priebehu diskusie a v prípade potreby je jeho úlohou upozorniť diskutujúcich na neprítomnosť diskusiou 
dotknutej osoby a jej nemožnosť brániť sa. Rovnako by mal konfrontovať jednotlivé tvrdenia hostí 
vyznievajúce kriticky s názormi a argumentmi druhej strany. ...“ 
 
Rozsudok Krajského súdu v Bratislave z 15. októbra 2013, sp. zn. 5 S 164/2012-105: 
„Súd po vypočutí záznamu tejto relácie a oboznámením sa s administratívnym spisom žalovanej dospel 
k záveru, že žalobca porušil povinnosti vyplývajúce zo skôr vyplývajúcich ustanovení. Z postoja 
zúčastnených hostí k nastoleným otázkam odzneli aj názory, ktoré vyzneli negatívne voči politickým 
predstaviteľom presadzujúcim vznik samostatnej Slovenskej republiky. V diskusii nebol prítomný 
politický reprezentant druhej názorovej skupiny danej problematiky, a teda bolo úlohou moderátora 
programu usmerňovať diskusiu, upozorniť diskutujúcich v prípade, že ich vyjadrenia smerovali voči 
konkrétnym subjektom či osobám, ktoré neboli prítomné v štúdiu, a teda nemohli na ne reagovať.“ 
 
Monitorovaný program – diskusia s predsedom vlády - nebol podľa nášho názoru vedený tak, aby 
diskusia ako celok nevyznievala jednostranne, resp. aby napĺňala kritériá objektivity a názorovej 
vyváženosti. Moderátorovou najvýraznejšou snahou bolo usmerňovať a udržať debatu tak, aby 
nevybočovala z okruhu preberaných tém, redakčný tím zaradil v úvode relácie do vysielania aj priame 
vyjadrenia opozičného politika, prezidenta či „rebelujúceho“ koaličného poslanca k preberaným 
témam, avšak počas relácie bol hosťovi programu poskytnutý široký priestor k vyjadreniu 
subjektívnych  názorov bez náležitej oponentúry. 
Moderátorova aktivita bola vo veľkej miere sústredená predovšetkým na dodržanie stanovených tém 
a jeho vstupy sa z väčšej časti obmedzili iba na čítanie pripravených otázok. Zväčša však išlo 
o všeobecne položené, resp. zisťujúce otázky. Ak niektoré aj mali čiastočne kritický charakter, nestačili  
podľa nášho názoru dostatočne a kvalifikovane vyvážiť priestor poskytnutý názorom hosťa programu. 
Celý program tak pôsobil jednostranne a nevyvážene.  
 
Sme toho názoru, že odvysielaním relácie Sobotné dialógy zo dňa 9. 11. 2024 mohlo dôjsť k porušeniu 
zásad objektivity a nestrannosti programov aktuálnej publicistiky, ako aj ich názorovej vyváženosti 
v zmysle § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z. 
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*    *    *  
 
ZÁVER: 
Na základe uvedeného sa domnievame, že odvysielaním relácie Sobotné dialógy zo dňa 9. 11. 2024 
mohlo dôjsť k porušeniu § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z.  
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 K bodu č. 8     
 

Prepis/popis monitorovaného vysielania k Správe o kontrole dodržiavania povinností podľa zákona 
č. 264/2022 Z. z. (podnet na preverenie č. 0009/SO/2025; predch. č.: 0234/SO/2024) 
 
Monitorované vysielanie: Sobotné dialógy     
Deň vysielania: 9. 11. 2024         
Čas vysielania: 12:10 hod.          
 
Vysielanie bolo monitorované zo záznamu Rady.  
 
časový kód záznamu o cca:  
 
12:10   
 
Matej Baránek, moderátor 
„Koalícia sa sporí o politické funkcie. Namiesto hľadania dohody prichádzajú Andrej Danko a Rudolf 
Huliak s požiadavkami, ktoré znamenajú rekonštrukciu vlády.“ 
Rudolf Huliak, nezaradený poslanec NR SR 
„Zase vydiera celú koalíciu z toho titulu, že si požaduje ministerstvo vnútra. Pán Danko nemal absolútne 
snahu sa s nami vyrovnať. Ja si myslím, že pán premiér začne toto riešiť.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Do Bieleho domu sa vracia Donald Trump. Podľa premiéra sa musí Európa pripraviť na motto Amerika 
na 1. mieste. Prezident Peter Pellegrini.“ 
Peter Pellegrini, prezident SR 
„Je to partner náročný na diskusiu a v prípade, že ho zaujmete a otvárate témy, ktoré zaujímajú aj jeho, 
tak to dáva potom vždy veľmi dobrý základ na dobré rokovanie.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Vláda dohodla v Číne strategickú spoluprácu, ekonomická veľmoc môže Slovensku pomôcť s opravou 
mostov, novými investíciami či výstavbou tunela. Opozícia vidí v spolupráci bezpečnostné riziká. Juraj 
Krúpa, SaS.“ 
Juraj Kúpa (SaS) 
„Poľsko 3 krát takto zrušilo spoluprácu s Čínou, Čierna hora, ktorá si nechala postaviť diaľnicu teraz 
žiada európsku úniu o pomoc, aby jej pomohla splácať tie dlhy, ktoré sa jej nahromadili voči Číne.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Slovensko si onedlho pripomenie 35 rokov od Nežnej revolúcie. Čas na rekapituláciu, kam sme sa za 
ostatné desaťročia posunuli. Začínajú sa Sobotné dialógy, za mikrofónom je Matej Baránek. V štúdiu už 
vítam predsedu vlády a lídra strany Smer- SD Roberta Fica, dobrý deň.“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Ďakujem za pozvanie a želám všetkým peknú slnečnú sobotu.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Pán premiér, mysleli ste si, keď ste tu boli minulý mesiac, že je to posledný raz čo sa spolu rozprávame 
o kríze vo vládnej koalície, pretože tie vnútro koaličné spory neutíchli, ale naopak, ešte narástli a zostrili 
sa, aká je vaša prognóza udalosti, dokedy sa dá takto fungovať?“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Pán redaktor, hovorí sa tomu, že nabehli ste aj vy v rozhlase na nôž, ktorý nastavuje opozícia a médiá, 
pretože ak sa teraz domnievate, že sa budem s vami vybavovať o pánovi Huliakovi, alebo pánovi 
Dankovi, ste na veľkom omyle. O akej kríze to stále hovoríte, keď národná rada skončila svoje rokovanie 
včera a schválili všetko, čo mali schváliť. Nebola ani 1 situácia, s výnimkou, máme ešte otvorenú tému 
voľby práve do rady RTVS, kde sú dohodnuté pomery, ale sú ešte diskusie o menách. Vláda prijala všetky 
návrhy zákonov, ktoré mala prijať a čo sme všetko predložili do parlamentu, tak bolo schválené, tak 
prosím nechcite odo mňa a ja som to už povedal aj na návšteve teraz v Budapešti, keď som sa bavil 
s niektorými premiérmi: Pán redaktor, predseda vlády nemôže vládnuť tak, že vládnu agendu má ako 
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bokovku. Že keď mám chvíľku čas, lebo nemám za stolom pána Huliaka a pána Danka, tak sa venujem 
vládnym veciam. Ja sa prioritne venujem vládnym veciam. Vládna koalícia, pokiaľ ide o počty 
v parlamente funguje a pokiaľ sú tu nevyrozprávané veci medzi pánom Dankom a pánom Huliakom, 
toto je vnútorný problém Slovenskej národnej strany, klubu, ktorý sa rozpadol, ktorému sme potom 
pomohli a je na nich predovšetkým, aby došli s nejakými riešeniami, preto ja to opakujem ešte raz.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Tie riešenia sú aké?“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Ale nemám čo riešiť tomto okamihu. Ja beriem na vedomie vyhlásenie pána Huliaka a tých 2 kolegov, 
ktorí odišli z klubu Slovenskej národnej strany, že podporujú vládnu koalíciu a že nič nechcú. A ja som 
na to odpovedal, že to rešpektujem, a že odmietam akékoľvek vydierania alebo dávanie nejakých 
funkcií. Ak niekto hovorí o tom, že nie je stále dotiahnutá téma voľby predsedu národnej rady a okolo 
toho vedieme nejaké diskusie, prosím, ak majú na to čas, nech sa tomu venujú. Ja sa tomu jednoducho 
venovať nemôžem, lebo na to nemám čas. Vládna koalícia je funkčná, zákony v parlamente prechádzajú 
a vy pán redaktor, prepáčte za úprimnosť, čo teraz poviem, namiesto toho, aby ste sa ma spýtali - tak, 
ako to bude s tým odškodňovaním tých ľudí, ktorí zaplatili pokuty počas covidu? Ako to je s tou 
amnestiou? Viete o tom vôbec, že minister dopravy predložil stavebný zákon?“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Viem.“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„No a prečo sa napríklad nebavíme o týchto veciach? Sadnem si do nejakej kancelárie v rozhlase a 1. 
čo je – Huliak. Veď Slovensko nie je Huliakovo! Slovensko je Slovensko a preto...“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Pýtal som sa vás, dokedy sa dá takto fungovať.“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Ale veď všetko funguje! Ešte raz. Čo mne ho bráni prijímať vládnu agendu. Ak dáme niečo do národnej 
rady v národnej rade je to schválené. Dá sa fungovať tak, že sa nenecháte zatiahnuť do vnútorných 
sporov v rámci 1 politickej strany. To je celé. Smer slovenská sociálna demokracia má 42 poslancov 
v národnej rade. Má perfektný stabilný poslanecký klub a je zárukou stability. A toto je to, čomu sa ja 
budem venovať. Ale prepáčte, neprišiel som do Slovenského rozhlasu ako predseda vlády, najmä po 
všetkých tých aktivitách, či už ide o Južnú Kóreu, či už ide o Čínu, či už ide o vládu, vážne zákony, aby 
som prvých 20 minút venoval pánovi Huliakovi. Prepáčte, ja to jednoducho odmietam.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Pán premiér, k týmto všetkým témam sa dostaneme.“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„No asi ťažko, už 10 minút ubehlo z relácie.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Napriek tomu, keď ste spomenuli predsedu parlamentu na úrovni koalície sa hovorí.“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„No, a zase naspäť.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Že minister vnútra by nemusel byť ministrom vnútra. Vy si viete predstaviť, že Matúš Šutaj Eštok by 
išiel na stoličku predsedu parlamentu?“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Ja si viem predstaviť na stoličke predsedu parlamentu kohokoľvek na kom sa dohodne Robert Fico, 
Andrej Danko a Matúš Šutaj Eštok. To je jednoduchá odpoveď.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„V minulosti ste podporovali Andreja Danka.“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Ale áno, za predpokladu, že by vládna koalícia povedala, že je kandidát. Takáto dohoda nie je. 
Opakujem, odmietam voľbu predsedu národnej rady tak, že dostane tento predseda národnej rady iba 
časť koaličných hlasov a potom by dostal nejaké opozičné hlasy. Vládna koalícia má väčšinu v národnej 
rade a musí mať silu si zvoliť vlastného predsedu národnej rady. Pokiaľ nebude dohoda, tak do tejto 
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voľby nepôjdeme. Čiže ešte raz. Predsedom národnej rady bude ten, na kom sa dohodne Robert Fico, 
Matúš Šutaj Eštok, Andrej Danko. Takáto dohode zatiaľ nie je. Hovoríme o tom, ale pre mňa to nie je 
priorita. Ja si myslím, som to zopakoval, že my máme pred sebou prípravu štátneho rozpočtu, skončili 
sme konsolidáciu, máme obrovské pohyby v Európe. Viete, Európa sa hýbe, Európa sa rozpadáva a vy 
sa ma pýtate na pána Huliaka. Viete, to len svedčí o tom, pán redaktor, že ako keby ste vôbec 
nesledovali svet, ako keby ste nesledovali čo sa deje, čo sa deje vo vláde, čo sa deje v národnej rade.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Zmením otázku. Pán premiér, videli sme tú situáciu v národnej rade, videli sme ako sa SNS-ke rozpadol 
klub, ako ste museli tam poslať svojho poslanca, aby ten klub prežil. Videli sme obštrukciu zo strany 
Rudolfa Huliaka, preto sa pýtam, že či prežije vládna koalícia zvyšné 3 roky...“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Pán redaktor, ešte raz. Aká obštrukcia? Prešli všetci. Ja kladiem normálne jednoduchú otázku. Prešli 
všetky vládne návrhy zákonov, ktoré boli predložené do národnej rady? Prešli. Aká obštrukcia? Prešli 
všetky návrhy vo vláde, ktoré boli predložené? Prešli. O akej vládnej kríze hovoríte? Vládna kríza bude 
vtedy, ak bude zablokovaný parlament a parlament nebude môcť fungovať, lebo bude mať málo 
poslancov národnej rady. Takže znovu.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Čiže nepriblížili sme sa k predčasným voľbám?“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„A kto by tak asi zahlasoval za predčasné voľby? Pán redaktor, ja sa tejto téme nevyhýbam, len znovu 
ma tlačíte do tej polohy, že Fico venuj sa pánovi Huliakovi ako vy a kašlite na vládnutie. Vládnutie ber 
ako nejakú bokovku. Keď budeš mať chvíľku čas, tak predlož do parlamentu nejaký návrh zákona. Ja 
som predseda vlády, ja nie som riešič vnútorných sporov v nejakom poslaneckom klube. Je na Slovenskej 
národnej strane a skupine poslancov pána Huliaka, aby si sadli. A ja pripomínam, verejne to hovorím, 
pán Huliak, pán Šefčík a pán Ľupták povedali - budú podporovať vládnu koalíciu. Áno, sú v spore 
s pánom Dankom a nič nechcú. Tak mi povedzte, čo mám riešiť?“ 
Matej Baránek, moderátor 
„No, Rudolf Huliak hovorí, že by chcel ministerstvo životného prostredia.“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Toto počujem prvýkrát od vás. Ja som od neho takúto požiadavku nepočul, my sme sa predsa stretli 
vo štvorici, a mi povedali, že nič nechcú, chcú podporovať túto vládnu koalíciu. Ja som im garantoval, 
že budú mať prístup k všetkým informáciách, ktoré sa týkajú fungovania koaličnej rady vlády 
a parlamentu, lebo ak sú alebo majú byť medzi 79 poslancami, tak prístup k týmto informáciám musia 
mať.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Ukončíme túto časť Sobotných dialógov poslednou otázkou a to pohľadom na preferencie politických 
strán. Podľa niektorých je Smer na 1. mieste, podľa iných sa o 1. miesto delí s Progresívnym slovenskom. 
Vy ste očakávali takýto výsledok po konsolidačnom balíčku a doplním to - nie sú silné preferencie Smeru 
možno tak trochu vecou aj toho, že sme sa a to sme sa už o tom spolu rozprávali, že v úvodzovkách 
ťažíte zo sporov vo vládnej koalícii a obrazne povedané, možno politicky vykosťujete svojich politických 
partnerov?“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Pán redaktor. Pozrite sa, bavíme sa nepodstatnou témou a to sú prieskumy verejnej mienky. 
Čo hovorili prieskumy verejnej mienky a médiá pokiaľ ide o voľby amerického prezidenta? Hovorili niečo 
úplne opačné. Záver jeden zo základných záverov volieb, pokiaľ ide o amerického prezidenta, je, neverte 
médiám a neverte prieskumom verejnej mienky. Hovorím to ešte raz a to sa vzťahuje a všetkých médií 
na Slovensku a všetkých prieskumných agentúr. Neverte prieskumným agentúram a neverte ničomu, 
pretože - aké tu boli prieskumy, keď Peter Pellegrini súťažil s pánom Korčokom ohľadne prezidenta? 
Veď to bolo úplne opačne, Korčok bol hotový prezident. A iné veci. Čo všetko tu bolo v súvislosti 
s parlamentnými voľbami? Snáď nechcete odo mňa, aby som ja komentoval nejaké prieskumy verejnej 
mienky. Pre mňa je dôležité udržať...“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Tá otázka znela, že či neťažíte z tých sporov.“ 
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Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Nikto z ničoho neťaží, Smer ťaží predovšetkým z toho, že to je jedna stabilná politická strana. Sme tu 
25 rokov, na budúci týždeň v nedeľu si pripomíname 25. výročie založenie tejto strany a hlavne, pán 
redaktor, aspoň sa na tom teraz zhodnime. Zatiaľ sme sa nezhodli na ničom v tejto relácii, že to je 
najúspešnejšia politická strana v histórii moderného Slovenska. Vyhrali sme 5 krát parlamentné voľby, 
a teraz by som tu musel sedieť 5 hodín, aby som všetko si pospomínal, čo sme všetko za toto obdobie 
stihli, alebo urobili, nehovoriac o dostavbe 3. a 4. bloku v Mochovciach a teraz sa k tomu nechcem 
jednoducho vracať. Takže urobím sumár z tohto úvodu. Je mi ľúto, že 12 minút sa bavíme o ničom, lebo 
tie veci sú naozaj podstatne vážnejšie. Vládna koalícia bude mať krízu vtedy, ak nebude schopný 
parlament prijímať zákony a ak vláda Slovenskej republiky nebude schopná predkladať návrhy, lebo sa 
nedohodnú partneri. Vtedy je vládna kríza. Áno, nejako vznikol ten poslanecký klub Slovenskej národnej 
strany, bol postavený na individuálnych osobnostiach. Ja si vážim každého jedného poslanca, mne je 
jedno, či je v opozícii alebo je vo vládnej koalícii, ale beriem na vedomie, že 79 poslancov sa hlási 
k vládnej koalícii.Ale nemôžem riešiť od rána do večera pána Huliaka a pána Danka. To jednoducho 
nejde, tak isto, ako nebudem riešiť problém predsedu národnej rady, lebo národná rada je funkčná. Na 
čele národnej rady je podpredseda národnej rady, ktorý je poverený právomocami predsedu národnej 
rady a ideme ďalej.Veď tu ten život musí ísť ďalej. My sme tak vážne veci poprijímali, my sme tak vážne 
veci poprijímali za tento rok. Ja už ani opäť by som si možno na všetky nespomenul, ale to je tá, 
prepáčte, to je tá nízkosť tých slovenských médií, taká nízkosť, taká, taká, akože - no tak zavolám si 
premiéra do relácie a budem sa pýtať na pána Huliaka. Preboha, veď ja vám uvediem pán, pán redaktor 
jednu vec. Napríklad v stredu sme prijali na vláde stavebný zákon. Úplne nový stavebný zákon, ktorý 
diametrálne rieši problém stavebného konania, zjednodušuje procesy. Viete, aká je to dôležitá vec? 
Skoro každý potrebuje niekedy to stavebné povolenie, musí ísť na ten úrad stavebný a rozhodovať 
o nejakých veciach. Nie, prídem do relácie - Huliak. Druhá vec. Prijali sme zákon ohľadne odškodňovanie 
ľudí, ktorí nezákonne platili pokuty v súvislosti s covidom. Nie. Prídem sem, spýtate sa na pána Huliaka. 
Prijali sme zákon, ktorý sa napríklad týka rozšírenia právnej pomoci pre ľudí, ktorí nemajú peňazí. Nie, 
vy sa ma spýtate na pána Danka a na pána Huliaka. Prijali sme ďalšie a ďalšie veci. Nie, vy sa ma spýtate 
- ochrana svedka, čo predložil minister spravodlivosti.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Spýtam sa vás ešte na jednu vec. Krajský súd odsúdil bývalého prezidenta Andreja Kisku za daňové 
podvody, rozsudok je právoplatný. Poznáme váš postoj k prezidentovi Kiskovi, poznajú ho aj poslucháči 
a aj voliči nielen vašej strany. Mňa však zaujíma to, pán premiér, či nejde možno do určitej miery o akúsi 
politickú pomstu voči bývalému prezidentovi, ktorému má byť ako odsúdenému odňatá doživotná 
renta, limuzína a ochranka. Váš komentár?“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Vy žartujete! Ja neviem. Počúvajte ešte raz, znovu. Píše sa rok 2024, sme na konci roka a vy sa ma 
pýtate na človeka, ktorý sa podvodom stal prezident, pretože on podvodne narábal s peniazmi 
v prezidentskej kampani. Došlo sa mu na to a súd ho odsúdil. Čo, to je môj súd? Čo je na tom súde, aký 
to bol súd? To bol myslím že Okresný súd v Prešove, a potom to bol Krajský súd v Prešove. Čiže, vy 
vlastne hovoríte, že moja pomsta spočíva v tom, že ja som si tam dal nejaký senát, nejakých sudcov 
krajského súdu... tak aká pomsta potom? O akej pomste hovoríme?“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Nie pán premiér. Ja sa pýtam na tie benefity.“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Ale ja neriešim benefity.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Ktoré mu majú byť...“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„A kto to hovorí, že mu majú byť vzaté tieto benefity?“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Bývalý šéf SIS Vladimír Pčolinský. Na základe lex atentát, čo ste menili lex atentát, že by sa mu mali 
zobrať benefity.“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
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„Počkajte ja takéto veci...“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Keďže je právoplatne odsúdený.“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Ak platí nejaký zákon, ak platí, ja som lex atentát nečítal, pretože mám dôležitejšie veci. Ak platí 
právna úprava, ktorá hovorí, že ak niekto spácha úmyselný trestný čin, tak má prísť o nejaké benefity. 
Veď dnes máme, pán redaktor, 1000 právnych úprav. Uvediem teraz napríklad – je nejaký funkcionár, 
napríklad predseda ústredného orgánu štátnej správy a tento predseda ústredného orgánu štátnej 
správy je napríklad navolený na 5 rokov a je prakticky neodvolateľný, až príde paragraf, ktorý hovorí - 
ak spáchal úmyselný trestný čin, no tak je odvolaný z funkcie, lebo tam nemá čo robiť. Ja neviem, o čo 
príde pán Kiska, ma to vôbec nezaujíma a pán Kiska ma už vôbec nezaujíma. To bola jedna veľká hanba, 
pokiaľ ide o výkon prezidentského mandátu, všetci dobre vieme, že klamal s daňami, veď to je dnes 
úplne evidentné a preukázané právoplatne Netuším. Neriešim a je mi úplne jedno čo pánovi Kiskovi 
zostane alebo nezostane.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Ja sa, ja sa to predsa len ešte spýtam, pán premiér, čo sa týka odsúdenia Andreja Kisku. Vy nie ste 
v rozpore s tým, čo hovoríte ani s politickými komentátormi. Čo sa týka novinárov, budem citovať 
Moniku Tódovú z Denníka N, ktorá napísala, citujem: “Ak sa už Kiskov prípad dostal aj vďaka 
mimoriadne prísnemu prístupu prokurátora pred súd, ten nemohol konať inak, ako exprezidenta 
odsúdiť. To, čo spravil Kiska, je podľa zákonov daňový podvod”, koniec citácie. Ja sa pýtam na tie 
benefity?“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Ale ja neviem, o čo sa jednoducho teraz zaujímate. Ja sa nestarám, aké benefity pán Kiska bude mať, 
alebo nebude mať. Je dnes právoplatne odsúdený, a je to, bohužiaľ, hanba. Je to hanba aj pre našu 
krajinu, že ľudia ako je pán Kiska sa vôbec môžu stať prezidentmi tohto štátu. To je celé čo môžem 
k tomu povedať. Ja sa pánom Kiskom nezaoberám, ani sa nemienim zaoberať.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Posledná vec, ak by mu teda hrozilo naozaj to, že by prišiel o tie benefity, tak ste pripravený spraviť 
povedzme úpravu v parlamente?“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Tak dajte ešte... Pán redaktor, teraz ešte raz vás poprosím. Viete si predstaviť, že sme mali prezidenta, 
ktorý je daňový podvodník? Viete si to predstaviť? A vy teraz riešite nejaké jeho benefity? Ešte raz - však 
sa vráťte k podstate veci. Prezidentom Slovenskej republiky bol človek, ktorý je daňový podvodník a vy 
sa ma pýtate, že či ja dám do parlamentu návrh zákona, aby sme mu dali nejaké benefity. Čo sme už 
na hlavu všetci padnutí? To je akože zločincom, ktorí páchajú...“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Nie, či mu tie benefity zostanú. Ako je ... vozidlo a ochranka.“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Ale ja neriešim, ešte raz, ja neriešim benefity. Ešte raz - ak platí nejaký zákon, som vám povedal teraz 
príklad, že ak niekto spácha úmyselný trestný čin, tak jednoducho prichádza napríklad o funkciu ako 
takú. V tomto prípade ja sa o to nebudeme starať, mne je to úplne jedno, len tvrdím, že je hanbou, že 
daňový podvodník sa stal prezidentom slovenskej republiky, a tým celá táto téma pre mňa skončila. 
Pán redaktor, 20 minút ideme. 20 minút, som nedostal priestor nič povedať, lebo sa ma pýtate na pána 
Huliaka a pýtate sa ma na pána Kisku, 20 minút.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Počúvate sobotné dialógy s premiérom Robertom Ficom. Pán premiér, našou druhou témou je 
zahraničie. Prezidentské voľby v Spojených štátoch amerických vyhral Donald Trump, skúsenosť 
s vládnutím jeho administratívy už máte aj vy, ako politik ju máte, čo znamená víťazstvo Trumpa pre 
Európu, čo znamená pre Slovensko?“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Predovšetkým nový americký prezident bude ochraňovať národné americké záujmy. To je úplne 
evidentné a predovšetkým ja som sledoval prvé výstupy, a už sa to potvrdzuje. Pripravujú masívnu 
deportáciu nelegálnych migrantov zo Spojených štátov, čo je v Spojených štátoch mimoriadne 



 13 

atraktívne. V tomto ja mám rovnaký názor, my máme na území Európy 4 milióny nelegálnych migrantov 
a nevieme čo s nimi. A namiesto toho, aby sme ich vytlačili z Európy, tak prijímame nezmyselné 
migračné pakty, proti ktorým som ja hlasoval, aj moja vláda, že aby sme si buď týchto migrantov 
rozdelili, alebo aby sme za každého zaplatili 20 000 eur pokutu. Ďalej - on má rád tarify, to znamená, 
že bude chrániť ekonomiku Spojených štátov pred dovozom vecí, napríklad z Číny alebo z Európy.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Colná politika.“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Áno, áno, ďalej on je človek, ktorý jednoducho nemá rád. Vojny, ako také. Viete, že bol rozhodujúci pri 
stiahnutí vojakov z Afganistanu? Teraz si myslíme, že urobí rozhodujúce kroky aj pokiaľ ide o Ukrajinu. 
My predsa vieme, kto je pán Trump, preto by nás to nemalo nejako znervózňovať z pohľadu výkonnosti 
Európskej ekonomiky. Tu urobím malý odskok - bola Európska rada včera v Budapešti a musím povedať, 
že začína prevládať zdesenie v Európskej únii z toho, ako nám všetko ušlo, všetci nám ušli. V roku 2010 
sme prijali takzvanú Lisabonskú stratégiu a že teda prijali sme Lisabonskú stratégiu, že v roku 2010 
bude Európa najlepší región na svete, kde jednoducho všetko bude najlepšie fungovať. Zistili sme, že to 
nefunguje, takto sme to požuchvali a tak sme to hodili do koša. Potom sme prijali tak ambiciózne 
klimatické ciele, že nám to ruinuje priemysel. Ja idem v pondelok na deň priemyslu tu na Slovensku, 
budem o tom veľmi otvorene hovoriť, že my musíme začať chrániť Slovenský priemysel ako taký. Čiže, 
prevláda zdesenie v Európskej únii z toho, ako nám Spojené štáty utiekli, ako nám utiekla Čína, Čínu 
nedobehneme, ani keď jej budeme utekať naproti, to už je dnes úplne evidentné. Preto, my vieme 
ekonomicky, že musí nastať v Európe podstatne väčší tlak na inovácie. Musíme sa začať baviť o tom, 
a to je vážna vec, pán redaktor, že peniaze, ktoré si ľudia vkladajú do bánk, do rôznych tých akcií, zväčša 
končia pri podpore inovácií a podnikov v Spojených štátoch. Čiže musíme nájsť systém, ako tie peniaze, 
tie obrovské miliardy, ktoré sú skoncentrované, zostanú tu. No a vojna na Ukrajine.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„K tomu sa dostaneme, len vy ste spomenuli to, že Donalda Trumpa v podstate poznáme.“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Vieme, čo bude robiť, pokiaľ ide o ekonomiku.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Je niečo, čoho sa možno ako predseda vlády obávate v súvislosti a použijem to slovo 
s nepredvídateľnosťou Donalda Trumpa?“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Donald Trump sa stal víťazom amerických volieb, rešpektujme to. Ja chápem, že ja vám dám taký 
príklad z toho Gruzínska, že v Gruzínsku vyhral voľby ten, kto nemal vyhrať a teraz všetci, všetci sú 
na nohách a kričia - bože, veď vyhral ten, čo nemal vyhrať. Lebo Soros si vybral nejakú politickú stranu, 
mimovládne organizácie si vybrali nejakú politickú stranu a tá prehrala. Vyhral niekto iný. To isté pri 
pánovi Trumpovi. Aký nepredvídateľný? Je to americký prezident, ktorý tu...“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Podľa vás to je predvídateľný partner?“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Vieme, čo robil, predsa. Veď bol 4 roky americký prezident a vieme, čo presne robil. Vieme ako stiahol 
vojakov z Afganistanu, to znamená, že my môžeme čakať, pán redaktor, že bude nejaké zásadné 
rozhodnutie aj pokiaľ ide o vojnu na Ukrajine a to je druhé zdesenie, pokiaľ ide o Európsku úniu. 
A poviem, poviem prečo. Americký prezident, teda nový, bude inaugurovaný až v januári budúceho 
roku, povedal jeden zo silných predvolebných sľubov, že vie ukončiť vojnu na Ukrajine do 24 hodín. Ja 
tomu pripisujem predvolebný charakter, do 24 hodín sú veci veľmi komplikované skončiť, ale on bude 
musieť doručiť. Tak ako teraz pripravuje masívne deportácie migrantov zo Spojených štátov mimo 
územia Spojených štátov, on bude musieť prísť a bude musieť niečo povedať. A teraz je otázka - môže 
prísť a môže povedať prezidentovi Putinovi - pán prezident, ak neskončíš vojnu na Ukrajine, nahádžem 
na teba atómové bomby? Toto nemôže povedať. Takže má asi iba druhé riešenie a to 2. riešenie a to 2. 
riešenie je, že dôjde k výraznému zníženiu podpory Ukrajiny zo strany Spojených štátov amerických. 
Ja som videl na vlastné oči prezidenta Zelenského na tlačovke teraz v Budapešti. Vy ste už videli niekedy 
človeka, ktorý sa bojí, že skončí vojna? Tak ja som ho videl a volá sa prezident Zelenský. Prezident 
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Zelenský je šokovaný z toho, že vyhral americký prezident Trump a že by mohlo dôjsť k zastaveniu 
pomoci zo strany Spojených štátov, pretože má na to množstvo dôvodov. Veď on je momentálne bez 
politického mandátu, krajina je odkázaná na obrovské pôžičky.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„V akom časovom horizonte očakávate ukončenie po nástupe Donalda Trumpa do Bieleho domu?“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Dokončím to, to znamená, že predpokladajme, že takéto niečo, takéto niečo sa udeje. Čo hovorí na to 
Európa? Európa hovorí áno, musíme sa na to pripraviť, ale Európa dokola stále opakuje jednu vec. 
Že Rusko musí prehrať, to je 1 základný naratív, ktorý stále opakujeme a 2. naratív je, že Ukrajina musí 
byť silná pri vyjednávaniach o mieri a preto Ukrajinu podporujeme. Včera som postavil, predvčerom 
večer, prepáčte, bola tá nočná diskusia otázku - dámy a páni vy ste pripravení v Európskej únii zobrať 
všetky náklady vojny, lebo znovu sa správame ako vojenský kabinet vo vzťahu k Ukrajine? Ja na to 
odpovedám, že a za Slovensko, že my budeme pomáhať v rámci možností, ale odmietam predstavu, že 
keby Spojené štáty prestali pomáhať Ukrajine, že Európska únia zoberie všetky náklady vojny, lebo má 
stratégiu, ktorá je chybná a Európska únia si nechce priznať chybnosť.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Aké riešenie teda predpokladáte v tejto súvislosti a dokedy by mohla byť vojna, ktorú vedie Rusko 
s Ukrajinou?“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Keď som sa stretol s čínskym prezidentom aj s čínskym predsedom vlády, počas mojej návštevy štátnej 
v Číne, veľmi správne sme našli spoločnú zhodu v jednom. Vojna nemôže skončiť dovtedy, pokiaľ, pokiaľ 
bude taká masívna podpora zo západu tejto vojny, pretože stále prevláda nejaký názor, že keď budeme 
podporovať Ukrajinu, tak Rusko dostaneme na kolená. Ale nefunguje to, evidentne to nefunguje. Putin 
je populárnejší a populárnejší, má väčšie územné zisky, sankcie nefungujú, ruská ekonomika ide ďalej.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Urýchli Trumpov návrat do Bieleho domu, povedzme reformu Európskej únie, po ktorej volajú nielen 
vy, ale aj český premiér Petr Fiala, alebo francúzsky prezident Emmanuel Macron?“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Keď sa ma pýtate na to, čo sa môže udiať. Za najväčšiu chybu budem považovať, ak spojené štáty 
povedia, že dávajú, povedzme, urobia nejaký odklon od tej vojny a Európska únia sa ešte viacej ponorí 
do vojny, pokiaľ ide o Ruskú federáciu. To bude najväčšia chyba. Ja si myslím, že teraz treba povedať - 
áno, bola to nejaká stratégia, ktorá bola postavená na spoločnej pomoci Spojených štátov, Európskej 
únie a neviem koho. Ale teraz je zmena, v Spojených štátoch je niečo nové, no tak poďme na stranu 
mieru. Je veľmi dobrý čínsko- brazílsky mierový plán, veď už konečne urobme niečo pre zastavenie 
zabíjania Slovanov na Ukrajine.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Dobre, pán premiér dokedy to teda očakávate? Donald Trump nastúpi v januári do Bieleho domu. Váš 
odhad.“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Ja nedržím sviečku, odhad je asi taký, že on, keďže mal silné predvolebné vyhlásenia, bude musieť 
s niečím prísť. Všimnite si pozitívnu reakciu ruského prezidenta, ktorý ihneď zareagoval, že áno, však 
poďme obnoviť vzťahy, ale ruský prezident to povedal veľmi jasne. Že my potrebujeme nový svetový 
poriadok. Svetový poriadok nemôže byť postavený na dominancii 1 regiónu, alebo 1 štátu vo svete. 
Musí to byť nejaká rovnováha.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„A teraz k tej mojej 2. otázke čo sa týka reformy...“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Január a február môže byť dátum, kedy môžu nastať nejaké vážne rozhovory pokiaľ ide, ja som za mier 
na Ukrajine, ešte raz, zastavme to nezmyselné zabíjanie a za slovenskú vládu, ktorej som predsedom, 
hovorím, že odmietam predstavu, že v prípade, že by Spojené štáty prestali podporovať, že Európska 
únia preberie zodpovednosť za celú vojnu na Ukrajine. Európska únia je mierový projekt a musí tú vojnu 
zastaviť. Teraz hovoríte o nejakej nejakej reforme Európskej reforme.“ 
Matej Baránek, moderátor 
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„O tej reforme. Skúsme v stručnosti a posunieme sa ďalej.“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Aké zmeny očakávame.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Či urýchli nástup nového amerického prezidenta nového do Bieleho domu reformu?“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Aké zmeny očakávame, zásadné zmeny, veď dobre, pri všetkej úcte, ktorú máme k predsedníčke 
Európskej komisie k novej komisárke pre vonkajšie vzťahy a k novému predsedovi Európskej rady. Ja 
nepredpokladám, že by došlo k nejakým zásadným zmenám, pokiaľ ide o Európsku úniu. Reformu 
Európskej únie vedia urobiť iba veľkí hráči. Veľkí hráči sú zdesení, opakujem zdesení z toho, ako nám 
konkurencieschopnosť uteká, ako nie sme schopní konkurovať Spojeným štátom, Číne a ďalším, preto 
ak sa budú diať nejaké zásadné zmeny v budúcnosti v Európskej únii, tak to nebude otázka zmeny 
orgánu Európskej únie alebo tie formy, ale skôr pôjde o obsah, bude obrovský tlak napríklad na 
harmonizáciu daní. To je veľká téma, kde je polovička štátov za, 2. polovička je proti. My zatiaľ 
zastávame názor, že mať národnú suverenitu, pokiaľ ide o daňovú politiku, je mimoriadne dôležité. Čiže 
skôr očakávam zmeny v Európskej únii, pokiaľ ide o obsah jednotlivých politík. My sme včera riešili 
správu Mária Dragiho o práve kompetencie, schopnosti Európskej únie konkurovať, je tam množstvo 
veľmi vážnych návrhov do budúcnosti, ktoré budú vyžadovať neuveriteľne náročné úsilie všetkých sa 
dohodnúť. Je nás tam 27 a nikdy na tieto veci potrebujete jednomyseľnosť, čiže nemyslím si, že by došlo 
k reforme Európskej únie inštitucionálne teraz, že budeme mať nejaké orgány, alebo niečo podobné, 
ale dôjde k zmenám pokiaľ ide o obsah politiky.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Vrátim sa ešte k tomu Rusku. Pred časom ste vystúpili v ruskej štátnej televízii. Za tento krok vás 
kritizovali osobnosti nielen na Slovensku, ale aj v zahraničí. Televízia Russia 1.“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Aké osobnosti na Slovensku ma kritizovali?“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Je tam petícia.“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Tak ja neviem aké osobnosti a nech teda viem, že to je osobnosťou na Slovensku?“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Napríklad sa mi zdá, že tam bol Ivan Mikloš a podobní.“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Pozrite sa ja, si Ivana Mikloša vážim ako politického oponenta, tak a čo tak asi čakáte od Ivana 
Mikloša, že ma pochváli? Ivan Mikloš, je na úplne inej strane, úplne inej strane barikády a teraz Ivan 
Mikloš, s ktorým sme sa tĺkli hlava nehlava ako politickí rivali príde a povie, že má iný názor ako Fico 
a teraz sa vytvára obraz slovenské osobnosti Ivan Mikloš má námietky proti tomu.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Pán premiér. Skúsim dokončiť tú otázku.“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Však keď mi závidí pán Mikloš nech aj on ide do ruskej televízie, nech tam vystúpi.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Televízia Rossija 1 je považovaná za významný nástroj prokremeľskej propagandy. Bola to typická 
provokácia Roberta Fica a ak áno, s akým cieľom?“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Pán redaktor, bavme sa o veciach úplne otvorene a viete, že ja nemám problém veci pomenovať. Máte 
pocit, že neexistuje západná propaganda? Veď sa pozrite na to, čo ste vysielali aj v Slovenskej televízii 
od začiatku vojny na Ukrajine. To bola typická západná propaganda, ktorá spočívala v tom - Rusi všetko 
prehrávajú a Ukrajinci všetko berú a víťazia. Rusi utekajú so spadnutými nohavicami, Rusi nie sú schopní 
ani obsadiť nejakú prašnú cestu pri nejakej dedine. Toto ste tvrdili 2 roky, že tá Ukrajina vyhráva 
a všetko je absolútne, absolútne perfektné. A zrazu zisťujeme, že pravda je niekde inde. Áno, každá 
krajina si háji svoje názory. Prečo by nemala mať Ruská federácia svoju vlastnú propagandu? Čo vám 
na tom vadí? Však my máme vlastnú a niekedy ju máme tupú. Tá propaganda, prepáčte, tak tupá pán 
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redaktor, že na 1 strane ste 2 roky hovorili, že Ukrajina vyhráva, vyhráva vyhráva, Rusi nič nemôžu a 2. 
dychom ste hovorili - no pozor, ale Ruská federácia napadne celý svet. Tak ako môže niekto, kto nie je 
schopný dobiť malú dedinu, napadnú celý svet. Takže, prosím, nechajte mňa na pokoji, pokiaľ ide 
o výber, čo ja robím, alebo nerobím. Ja som predsa oznámil, vyhrali historicky.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Vybrali ste si médium, ja sa len pýtam, či išlo o provokáciu z vašej strany.“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Ja nemám problém urobiť zajtra rozhovor s...“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Pretože vás, pretože vás za to vystúpenie naozaj kritizovala aj mediálna obec aj odborná obec 
na Slovensku.“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Dobre, keď pôjdem, keď pôjdem do BBC, tak možno časť osobností zase povedia, že Fico šíril zase 
západnú propagandu. Pán redaktor, priznajme si to ešte raz, pokiaľ ide o vojnu na Ukrajine, tak je tu 
mimoriadne silná propaganda na obidvoch stranách, na obidvoch stranách. Samozrejme, že je na 
obidvoch stranách tak ruská televízia háji národné záujmy Ruskej federácie, ako sa snažia televízie tuná 
v Európe hájiť národné záujmy neviem koho, pretože národné záujmy Slovenskej republiky nehája. To, 
čo ste predvádzali v súvislosti s vojnou slovenské médiá 2 roky, bola tupá, pretupelá propaganda, tak 
čo mne preboha vyčítate? Však chodím aj k vám, však som sem 2 roky chodil, to znamená, že ak vy 
šírite tupú propagandu, tak k vám môžem chodiť a ak tvrdíte, že tupú propagandu šíri ruská televízia, 
tak tam nemôžem chodiť.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Čo vám toto vystúpenie prinieslo?“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Ja som suverénny predseda, chcem ukázať, že robíme suverénnu zahraničnú politiku, to je to isté 
presne ako keď sa sťažovali opoziční poslanci, že čo robím v Číne? To akože ja sa mám spovedať 
opozičným poslancom, či môžem ísť do Číny riešiť ekonomické veci? Snáď tam sme sa nedostali. Od 
začiatku som tvrdil, že budem robiť suverénnu slovenskú zahraničnú politiku orientovanú na všetky 4 
svetové strany. Mám cieľ, hoci som predsedom vlády malej krajiny so slabou ekonomikou a s malým 
počtom obyvateľov maximálne prispieť k ukončeniu vojny na Ukrajine, hlavne chodiť po svete 
a obhajovať naše záujmy. Pán redaktor, čo sa stane, podľa vás, keď skončí vojna na Ukrajine? Vy si 
myslíte, že padne nejaká železná opona? To sa veľmi mýlite, všetci sa vrátia naspäť na ruský trh, všetci 
do 1 sa vrátia naspäť na ruský trh. Prečo by sme my nemali viesť dialóg s Ruskou federáciou? Ja 
opakujem a budem to opakovať, stále - som za absolútnu štandardizáciu vzťahov s Ruskou federáciou 
po tom, ako tento vojenský konflikt skončí a bude pokračovať politika zahraničná, ktorú robím na všetky 
4 svetové strany. O chvíľku idem do Brazílie, kde opäť budeme rokovať o vážnych veciach.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Tento týždeň grilovali europoslanci aj kandidáta Slovenska na eurokomisára Maroša Šefčoviča, vy ste 
pred verejným vypočúvaním vyhlásili, že mu hnutie PS pripravuje peklo. Napokon to ale ako peklo 
nevyzeralo, nebol to vypustený balónik, akási jemná manipulácia zo strany predsedu vlády, keďže 
pomery v europarlamente hovoria jasnou rečou v prospech Leyenovej kabinetu a bolo viac než 
nepravdepodobné, že by Maroš Šefčovič ako skúsený európsky politik nebol akceptovaný? Dokončím to 
- prečo si možno myslíte, že médiá a rôzne osobnosti tak radi riešia veci, ktoré im predhadzujete?“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Pán redaktor, ja som sa stretol pred týmto hearingom z predsedníčkou Európskeho parlamentu 
a predsedníčka Európskeho parlamentu mala, ja som skoro odpadol, keď mi to povedala, problém 
s tým, že som si dovolil podať civilnú žalobu na redaktora Aktualít kvôli tomu, že porušil zákon. Pozeral 
som na ňu ako puk, že čo vlastne odo mňa chce? No a v tej súvislosti sme sa bavili o téme, a to je hearing 
Maroša Šefčoviča, kde samotná pani predsedníčka Európskeho parlamentu mi naznačovala, že rôzne 
témy budú zneužívané proti Marošovi Šefčovičovi. Ja som to povedal, pretože my dobre vieme, že 
poslanci za opozíciu v európskom parlamente chodia, burcujú, aby nám boli zobraté fondy, aby bolo 
toto, aby bola správa o právnom štáte taká, alebo onaká. Choďte a spýtajte sa niektorých ľudí 
v európskom parlamente či chodili alebo nechodili naši slovenskí europoslanci za opozíciu, za inými 



 17 

poslancami z iných krajín a žiadali ich, aby kládli Marošovi Šefčovičovi otázky, ktoré sa už oni báli položiť 
po tom všetkom, čo som ja doma varoval, že pozor.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Opakujem, ako peklo to nevyzeralo, ako vypočúvali.“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„No, chvalabohu, buďme radi, pretože čo mi odkázala opozícia? Opozícia mi odkázala, že najväčším 
nebezpečenstvom pre Maroša Šefčoviča som vraj ja. No, ale, zdá sa, že Maroš Šefčovič uhral ten súboj 
v európskom parlamente perfektne, naviac všetci rozprávajú, že aké máme renomé. My sme snáď asi 
prvýkrát v histórii s európskou komisiou viedli vážny konštruktívny dialóg a sme odmietli správu 
o právnom štáte na Slovensku, ktorá obsahovala veľké nepravdy a museli to akceptovať, že tie 
nepravdy tam boli. Dostali sme platbu 800 miliónov, o ktorej sa toľko rozprávalo? Dostali. Napriek 
tomu, že opoziční poslanci, europoslanci tam za Slovensko chodili a žiadali opačné veci. Buďme radi, ja 
blahoželám Marošovi Šefčovičovi, hearing zvládol perfektne hovoril som chvíľku o tom aj 
s predsedníčkou Európskej komisie. To znamená, že výber, ktorý vláda Slovenskej republiky urobila, bol 
dobrý, ja som veľmi rád. Si myslím si, že skôr by sa mali teraz spamätať opoziční, čo všetko narozprávali 
krížom - krážom a teraz nevedia, ako majú na to reagovať.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Stále počúvate Sobotné dialógy, hosťom je predseda vlády Robert Fico. Pán premiér, vy ste sa vrátili 
tento týždeň s delegáciou podnikateľov z Číny. Podpísali ste tam strategické partnerstvo, aké sú vaše 
odhady tohto partnerstva prepočítané na financie v nadchádzajúcich rokoch?“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Strategické partnerstvo sa podpisuje s inými krajinami, či je to ja, neviem, Južná Kórea a ďalšie štáty. 
Strategické partnerstvo znamená v praxi pán redaktor, že vytvárate určitý súhrn inštitúcií, spoločné 
komisie, pracovné komisie, tie komisie musia pracovať, musia vyhodnocovať konkrétne projekty. Pre 
mňa je najpodstatnejšie to, že čínski partneri prejavili záujem o PPP projekty, hlavne...“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Tunel Karpaty.“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Áno, momentálne sa pracuje intenzívne na možnosti spolupráce s čínskymi partnermi na tejto téme. 
Potom sú ešte otázky, ktoré sú predmetom diskusií a to je modernizácia slovenských mostov, 
modernizácia prístavu v Bratislave, hovorím teraz o prístave lodnom. Je tu téma spolupráce, pokiaľ ide 
o nákladnú leteckú dopravu, ale čo ja považujem za najpodstatnejšie je, že došlo definitívne k dohode 
s obrovskou čínskou spoločnosťou Gotion, pokiaľ ide o výrobu bateriek do elektrických vozidiel na 
Slovensku. Prosím, dávam na vedomie, že 1 z vlastníkov tejto spoločnosti aj Volkswagen, takže bavíme 
sa o firme, kde viac ako 20 percent akcií vlastní nemecký Volkswagen, lebo si uvedomujú automobilky 
v Európe, aké je dôležité mať tie komponenty, ktoré potrebujú výroby elektrických vozidiel tu na 
Slovensku, je to alebo v Európe. Je to 1.4 miliardy, 1300 nových pracovných miest. Absolútne inovatívna 
výroba. Príde sem aj výskum, aj vývoj, príde aj recyklácia, čiže nemusí sa nikto obávať ja veľmi vítam 
rozhodnutie, ktoré urobili poslanci mestského zastupiteľstva v Šuranoch, ktorí rozhodovali 
o pozemkoch. Tento projekt posúva a posúva ďalej.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Keď ste tu boli minulý mesiac, vy ste sme sa o tom rozprávali, odmietli ste razantne krízu 
automobilového priemyslu, že by u nás na Slovensku niečo podobné bolo. Ona tu však tá kríza je, keď 
sa pozrieme napríklad do Nemecka, prepúšťanie zamestnancov z fabrík, znižovanie objemu 
objednávok, stav zhoršujúcej sa kondície nemeckej ekonomiky, čo už dopadá aj na susedné Česko.“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Neviem o tom, že by som povedal.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Treba v tomto kontexte čítať povedzme vašu návštevu v Číne?“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Dobre, urobili ste si barličku, o ktorej ja neviem. Ja som nikdy nepovedal, že nie je kríza 
v automobilovom priemysle. My sme nie schopní konkurovať Číne, pokiaľ ide o elektromobilitu, to je 
úplne evidentné, aj preto dnes sa zdá, že zavedenie napríklad tých vyšších ciel na čínske elektromobily 



 18 

je nezmyslom. Včera som na Európskej rady vyzval komisiu, aby rokovala s čínskou stranou a hľadala 
inú alternatívu ako zavedenie 35 percentného cla, čo znamená, že čínska strana nám to vráti v tom, 
že luxusné autá, ktoré sa vyrábajú tuná Bratislave, sa nebudú môcť predávať zase v Číne. To je také 
akože my prijmeme sankciu akože a na konci zistíme, že tá sankcia ide predovšetkým, predovšetkým 
proti nám. Ak máme my problém, je v tom, že tu je nejaký prísľub Európskej únie, že skončí obdobie 
spaľovacích motorov. Čo všetci atakujeme. Ja verím, že dôjde k nejakému rozumnému rozhodnutiu, 
že ten rok 25 nebude konečným rokom.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„35.“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Pardon, 35, že nebude tým konečným rokom a súčasne musíme urobiť všetko pre to, aby 
v elektromobilite sme minimálne vytvorili štruktúru nabíjacích staníc, ktorá nám v Európe chýba, aby 
sa čo najviac komponentov na výrobu elektrických vozidiel predovšetkým bateriek vyrábalo tu v Európe 
a v tomto je Slovensko premiantom. Všetci veľmi pozitívne prijali správu, že Slovensko ide do toho, 
že bude mať baterkáreň, ktorá tiež vyvoláva obrovské, obrovské vášne, čiže robíme všetko. My sme 
mali v Košiciach, ak si pamätáte, na začiatku môjho mandátu tejto vlády veľkú vládu o budúcnosti 
automobilového priemyslu na Slovensku, tá koncentrácia tu je obrovská. Ešte ak si zoberiete, že Volvo 
ide teraz o chvíľku vyrábať autá pri Košiciach, tak to bude možno 1.3 milióna áut ročne. To je úplne, 
že svetový rekord na hlavu, preto vláda musí byť v pozore, stále v pozore a to, že sme v pozore, aj to 
preukázalo, že sme v Číne dokázali dohodnúť túto investíciu.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Podľa štatistík narástol za posledný rok obchodný obrat medzi USA a Čínou, aktuálne sa pohybuje na 
úrovni zhruba 570 miliónov dolárov. Zmení sa tento trend príchodom Donalda Trumpa, alebo sa naopak 
ešte zintenzívni? Aký je váš odhad?“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Myslím si, že nový americký prezident bude robiť obchodné prekážky pre Čínu, teda bude chrániť 
americký, americký trh. Amerika si to môže dovoliť, ale Európska únia nemôže súperiť s Čínou 
sankciami. Ak chceme súperiť s Čínou, musíme súperiť v kvalite, musíme súperiť v cene. Treba čítať tie 
veci, dnes v Číne prechádzajú do úplne novej politiky od kvantity ku kvalite, teda chcú sa sústrediť 
predovšetkým na kvalitu, aj preto vedci majú 5 percentný hospodársky rast. My hovoríme, že zabrzdili 
hospodársky rast, lebo sa sústreďujú predovšetkým na výšku kvality, na inovácie a ja odporúčam 
každému, jedným z výsledkov tejto návštevy je aj to, že ak vycestujete do 15 dní, ale teda na 15 dní a 
nie dlhšej do Číny, tak nemáte víza. Odporúčam každému, kto má krvavé oči, sadnite do lietadla 
a choďte tam, myslím si, že budete mať ešte ústa otvorené 2 týždne po tom, čo sa vrátite.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Zakončíme túto sériu otázok a odpovedí o Číne vašou reakciou na varovanie opozície, ktorá hovorí 
o bezpečnostnom riziku, pripomeniem správu Slovenskej informačnej služby z roku 2018, v ktorej okrem 
iného stojí, citujem: “Zo strany viacerých krajín, ktorým Čína ponúkla participáciu na infraštruktúrnych 
projektoch alebo tam chcela investovať do strategických odvetví, narastali obavy z toho, že čínske 
investície by z dlhodobého hľadiska mohli byť rizikové pre ich národnú bezpečnosť. Dôvodom obáv bolo 
najmä to, že by čínska strana v budúcnosti mohla využiť svoj ekonomický vplyv ako nátlakový nástroj 
zahraničnej politiky”, koniec citácie. Myslíte, ako premiér, pri strategickom partnerstve s Čínou aj na 
tieto opodstatnené obavy?“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Krajiny, ktoré sú preúverované z Číny, môžu mať s týmto problém, ale my nie sme prevúrovaná krajina, 
pokiaľ ide o Čínu a ideme do projektov, ktoré sú pre Slovensko dôležité. Opäť vždy keď chcete psa biť, 
tak si palicu nájdete, tak keď to nie sú ľudské práva, tak sa teraz prišlo s tézou, že akákoľvek investícia, 
ktorá príde z Číny do Európy alebo do iného sveta, zámená pre túto krajinu bezpečnostné riziko.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Pán premiér, to hovorí Slovenská informačná služba.“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Počkajte, v roku 2018 som už ja nebol predsedom vlády.“ 
Matej Baránek, moderátor 
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„Ale stále to bola vaša vláda.“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Nebola to moja vláda. Nebol som vo vláde myslím, nebol som predsedom vlády, ani som nekandidoval 
ako líder Smer v roku 2020, takže tiež by som bol rád, keby boli niektoré veci úplne úplne jasné. Prečo 
tú istú otázku nepostavíte na iné krajiny, prečo ja neviem, že keď sem príde investícia z Južnej Kórey, 
tak je taká istá bezpečnostná, také isté bezpečnostné ohrozenia ako v prípade Číny, Toto ja neberiem 
tieto veci, veď krajina má svoje vnútorné nástroje, ktoré používame na odhaľovanie akýchkoľvek 
negatívnych vplyvov, ktoré ohrozujú našu vnútornú bezpečnosť, takže nehľadajte palicu za každú cenu. 
Čína je krajina, s ktorou sa oplatí spolupracovať. Čína je krajina, ktorá nám, malej krajine, dáva veľké 
príležitosti a ja som veľmi rád, že cesta do Číny bola podľa môjho názoru dôležitá, významná a ja ju 
považujem za najvýznamnejšiu zahranično-politickú aktivitu v roku 2024.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Napriek tomu zopakujem tú otázku ešte raz, pokiaľ sem budú prichádzať čínske investície vy ako 
predseda vlády v tom nevidíte bezpečnostné riziko?“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Bavíme sa o investícii spoločnosti, kde má viac ako 20 percent Volkswagen, tak ja neviem, o čom sa 
stále tu bavíme?“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Myslím teraz napríklad tunel Karpaty, pokiaľ by išli stavať?“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Tunel Karpaty je otázka PPP projektu, to je úplne niečo, to je súkromno-verejné partnerstvo, kde vám 
potom ten projekt, ktorý je výsledkom partnerstva, prechádza do vlastníctva štátu, to nie je štandardná 
investícia. Jednoducho, je to iba otázka prefinancovania takéhoto projektu. My nemáme typické 
projekty, že sem príde veľká krajina ako je Južná Kórea, Čína, alebo Rusko, alebo ktokoľvek a povie tu 
vám postavíme železnicu a vy to budete platiť, alebo tu vám postavíme celú diaľnicu a vy to budete 
platiť. Takýto projekt na Slovensku nemáme.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„V Sobotných dialógoch nás čaká ešte posledná téma. V nedeľu si pripomenieme 35. výročie od udalostí 
zo 17. novembra 1989 - odkaz Nežnej revolúcie pre predsedu slovenskej vlády Roberta Fica. Kam sme 
sa, pán premiér, posunuli a čo sme za tých možno 35 rokov od novembra nestihli?“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Pán redaktor, v histórii by sa mali hrabať historici a nie, nie politici. Ja som to už spomenul, že máme 
25. výročie Smeru v nedeľu a ja určite nebudem hovoriť o histórii, ale budem hovoriť o budúcnosti. Čo 
sa udialo najhoršie po roku 89 bolo, že sme opustili akékoľvek prvky plánovania a nejakých 
strategických dokumentov. Všetko sa nechalo na voľnú ruku trhu, čo prinieslo obrovské rozdiely 
v životnej úrovni. Ďalší veľký problém je, že sme boli pápežskejší ako pápež. Pokiaľ ide o mnohé práva, 
pod demokraciou si ľudia na Slovensku predstavujú anarchiu. Pozrite sa, ja dnes nemám možnosť, 
efektívne sa domôcť práva, pokiaľ ide o médiá, lebo každý sa bojí predložiť nejakú právnu úpravu. My 
sme predložili právnu úpravu na právo na odpoveď, právo na odpoveď právo na informácie, hneď to 
bolo samozrejme zrušené. Navrhovali sme, že poďme urobiť nejakú stratégiu rozvoja Slovenska do roku 
2030, urobili sme to, opozícia to vtedy odmietla. Toto nás pravdepodobne všetko čaká ešte raz. Tie 
pokusy, ktoré som urobil v 1. aj 2. vláde, budeme musieť opakovať znovu, pretože Európska únia ide do 
veľkých zmien, pripomínam obsahových, nie inštitucionálnych, aby nedošlo k nejakému omylu. Na to 
bude musieť Slovensku reagovať. Tam je treba nájsť nejaký súlad aj s opozíciou, že bez ohľadu na to, 
kto bude vo vláde po nasledujúcich voľbách, tak budeme pokračovať v týchto stratégiách. Ďalej je tu 
otázka politického systému. Tento politický systém, ktorý má 100 strán, ako, tu naozaj treba urobiť 
nejaké zásahy do politického systému.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Hlas-SD už avizoval zmeny čo sa týka volebného systému.“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Ale to je volebný systém, ten s tým nemá nič spoločné s politickým systémom.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Čiže vy si aký systém predstavuje?“ 
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Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Ja si jednoducho myslím, že je potrebné urobiť kroky, ktoré budú viesť k zníženiu počtu politických strán 
na slovenskej politickej scéne.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„To sú aké?“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Pán redaktor, ja sa vôbec nebránim predstave, že by bolo treba zvýšiť kvórum do parlamentu na 7 
percent, prečo nie? Napríklad. Ďalej si myslím, že bude treba uvažovať o väčších kauciách, že chceš ísť 
pardon do parlamentu kandidovať? Tak nie, že zaplatíš kauciu 17 000 eur a umožňuje ti to kandidovať 
do parlamentu ako politickej strane, no tak nech je to pol milióna eur. Asi takých kto iba tak skúša 
šťastie povie - no stojí mi to za to, dám pol milióna eur, nezískam 3 percentá a mi to prepadne. Tie kroky 
sú všelijaké, ale to je vec, kde musí byť dohoda s ostatnými. Ja teraz hovorím o budúcnosti, ja vôbec 
nehovorím o zmenách pre tento, pre toto obdobie. Zopakujem to ešte raz pre tých, ktorí nerozumejú.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Ale tieto zmeny chcete robiť v tomto volebnom období?“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Ja hovorím, že musíme sa najprv dohodnúť, ale hovorím o zmenách pre budúcnosť a ja to poviem ešte 
raz po slovensky, pretože už opäť vidím ja všetci teraz budú jačať ako Viktorky na splave. Hovoríme 
o potrebách zmeny politického systému, chcem o tom hovoriť s politickými stranami. Ak bude dohoda, 
dohodneme sa, ak nebude dohoda, budeme pokračovať v tomto politickom systéme. Ja musím povedať, 
že spôsob, akým my politickí riadime túto krajinu, škodí slovenskej ekonomike, škodí riadeniu celého 
štátu. Musíme znížiť počet politických strán, ktoré budú reprezentované v národnej rade.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Ak sa vrátim ešte k tomu novembru, aká je podľa vás úroveň demokracie za toto obdobie, čo je 
potrebné zmeniť, aby bola demokracia a život v nej pre ľudí znovu možno atraktívny?“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Pán redaktor, pán redaktor....“ 
Matej Baránek, moderátor 
„A nesiahali po často populistickým a extrémnych riešeniach?“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Ja nepoznám demokratickejšiu krajinu ako je Slovensko. Tu si každý robí čo chce, bez akejkoľvek 
zodpovednosti, takže ak niekto hovorí o zvyšovaní a v čom chcete ešte zvyšovať demokraciu, tak to si 
fakt teraz zoberiem pero a papier. V čom chcete zvýšiť ešte demokraciu? Čo vám chýba? Povedzte mi. 
Čo vás obmedzuje?“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Ja sa pýtam, aká je úroveň demokracie na Slovensku od novembra 89.?“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Opakujem ešte raz – patríme k najdemokratickejším krajinám na svete. Povedzte mi, čo vám chýba, 
vám to urobím. V demokracii. No, vidíte.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Nebudem vám odpovedať.“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„No, vidíte. No lebo nemáte čo povedať, nemáte čo povedať. Ako novinári si môžete hovoriť čo chcete, 
nenesie žiadnu zodpovednosť, každý si môže založiť politickú stranu, každý si môže povedať čo chce, 
nie je žiadna úcta k ničomu. Jednoducho, viete, každý si hovorí, robí čo chce, tak preto opakujem - toto 
bol asi najväčší problém v roku 89 sa to takto rozbehlo a my sa musíme vrátiť k niektorým veciam, ktoré 
sme otvárali už v období, keď som bol predsedom vlády. Máme dnes na stole pán redaktor tému 
mimovládnych organizácií a ich financovania zo zahraničia. Toto je obrovský problém Slovenskej 
republiky, ja plne podporujem myšlienku - poďme prijať zákon a ak nejaká mimovládna organizácia 
vyvíja politickú činnosť a berie peniaze zo zahraničia, budeme mať právo o nej hovoriť - áno, to je 
mimovládna organizácia, ktorá je platená zo zahraničia a tak ju aj budeme brať vážne.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Bude predseda vlády Slovenskej republiky oslavovať 17. november?“ 
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Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„My 17. november oslavujeme, máme 25. výročie vzniku strany a pri tej príležitosti bude určite aj odkaz 
k 17. novembru, ale znovu - ja sa už nebudem hrať hrabať v minulosti. Chcem predovšetkým hovoriť 
o budúcnosti, pretože aj ja som povinný, pán redaktor, v mojom veku pripraviť Smer slovenskú sociálnu 
demokraciu na budúcnosť. Ja to nechcem nechať tak, že odídem a skončí to celé. To tak nemôže byť.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Čiže pripravujete aj nástupcu?“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Strana sa musí pripraviť na úplne nové obdobia, ktoré prídu. Však nikto tu nie je na večné veky. Ja 
nepotrebujem, aby niektoré strany skončili tak, ako to ukázal pán Dzurinda, alebo ako to bolo v prípade 
pána Mečiara, že.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Chcete sa vyhnúť tomuto osudu?“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Áno, ja chcem pripraviť stranu tak, aby ďalej bola pevnou súčasťou slovenského politického systému, 
aby vyhrávala parlamentné voľby. My sa musíme pripraviť, na to aj personálne, pretože nemôže len tak 
hocikto nabehnúť a stať sa ministrom, alebo nejakým významným štátnym funkcionárom. A toto sú 
presne témy, o ktorých budem hovoriť na sneme, preto niečo som teraz načal, niečo som naznačil, ale 
všetko presne pomenujem na sneme.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Toľko predseda vlády a líder strany Smer- SD Robert Fico, veľká vďaka.“ 
Robert Fico (Smer-SD), predseda vlády SR, predseda strany 
„Ďakujem pekne aj ja.“ 
Matej Baránek, moderátor 
„Reláciu pripravili a vysielali zvukový majster Juraj Tima a Matej Baránek.“ 
 
 
 


